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PROTOKÓŁ nr VIII//2015  

z przebiegu VIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 26 sierpnia 2015 r. w godz. od 15.00 do 17.20 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  

zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy, 

5. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Rady Powiatu Jarocińskiego  

6. Andrzej Szlachetka   -  radny Rady Powiatu Jarocińskiego 

7. Mirosław Masztalerz    - pracownik Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa  

                                                             Wielkopolskiego  

8. Mieszkańcy Gminy Żerków  - Agnieszka Rybacka oraz przedstawiciele Orkiestry Dętej.  

9. Przedstawiciel mediów:  -  „Gazeta Jarocińska”; „Życie Jarocina” 

 

Porządek obrad VIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  

w dniu 13 sierpnia 2015 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  

o godz. 15.00 otworzyła VIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na Sali. 

Przewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji 

uczestniczy 15 radnych.  

Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego radnego Powiatu Jarocińskiego pana Zygmunta 

Meisnerowskiego. 

Przewodnicząca udzieliła głosu pani Agnieszce Rybackiej, która zwróciła się z wnioskiem o poparcie 

projektu „Muzyczne Biesiady Orkiestry Dętej z Mieszkańcami Szwajcarii Żerkowskiej”. Zachęciła 

radnych W imieniu „Orkiestry” zachęciła radnych, sołtysów do wzięcia udziału w głosowaniu 

mieszkańców popierających projekt. Poinformowała, że pierwszy etap projektu został zaakceptowany,  

a drugi  polega na zbieraniu głosów przez dany projekt a jest ich 30. Wyjaśniła, że celem projektu jest 

zagospodarowanie terenu przy MCT obok kręgielni. Część robót porządkowych może być wykonana 

przez członków orkiestry lub ich rodzin po czym poprosiła członków orkiestry o rozdanie radnym 

instrukcji jak oddać głos na projekt „Muzyczne Biesiady Orkiestry Dętej z Mieszkańcami Szwajcarii 

Żerkowskiej”, w której znajdował się opis projektu.  

Przewodnicząca podziękowała pani Agnieszce Rybackiej za przedstawienie sprawy i powróciła do 

kontynuowania porządku obrad przedstawiając proponowany porządek obrad w brzmieniu następującym: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad VII Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.   

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa: 

1) sprzedaży lokali mieszkalnych i udzielenie bonifikaty, 

2) sprzedaży gruntów rolnych i nieruchomości zabudowanej, 

3) sprzedaży i obciążenia nieruchomości w Żerkowie, 

4) zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 
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5) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądów powszechnych, 

6) ustanowienia pomników przyrody, 

7) opinii dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Żółków, gmina Żerków, 

8) opinii dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Raszewy, gmina Żerków, 

9) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

Gminy Żerków, 

10) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2015. 

8. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2015 roku..  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

11.  Zamknięcie obrad sesji.    

Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 

 

Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  przy 15 radnych na 

sali obrad – bez odczytywania. 

Przewodnicząca poinformowała, że protokół z obrad VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu  

22 czerwca 2015 r. został wyłożony do wglądu  przed obradami komisji stałych w dniu 19 sierpnia  

2015 r. oraz sesją i w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Brak interpelacji i zapytań radnych. 

 

Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 7 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) sprzedaży lokali mieszkalnych,  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Wojciech Raś zapytał, co z bonifikatami za wykup mieszkań? Proszę o wyjaśnienie tej kwestii  

sołtysom. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że ustalenie bonifikaty nastąpi na kolejnej z sesji Rady po dokonaniu wyceny 

lokali. Decyzję o wyłączeniu zapisu dotyczącego zapisu bonifikaty z projektu uchwały podjęto na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/46/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie sprzedaży lokali 

mieszkalnych, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

 

1) sprzedaży gruntów rolnych i nieruchomości zabudowanej, 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Burmistrz zgłosił wniosek o wykluczenie z projektu uchwały w § 1  pkt 4  . Wskazane grunty będące 

własnością gminy Żerków są położone w Lubini Małej. Burmistrz wyjaśnił, że te grunty można 

przeznaczyć pod budowę studni głębinowej, ponieważ sytuacja w zaopatrzeniu w wodę tego terenu   jest 

trudna. Podkreślił, że działka była dłuższy czas odłogowana, ale upalne lato i odległy teren do ujęcia 

wody pitnej w Kamieniu skłania do wybudowania drugiego ujęcia wody pitnej w tej części gminy.  W tej 

kwestii muszą się wypowiedzieć geolodzy i hydrolodzy czy na tym terenie będzie można wybudować 

stację uzdatniania wody. W przypadku stwierdzenia, że teren nie nadaje się na budowę stacji poboru 

wody wtedy będzie podjęta decyzja o sprzedaniu tej działki. Decyzja jest poparta wolą zebrania 
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wiejskiego. 

Przewodnicząca – kto jest „za”, aby ten pkt wykreślić z projektu uchwały? 

Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Burmistrza o wykreślenie punktu 4 w § 1 omawianego projektu 

uchwały w sprawie sprzedaży gruntów rolnych i nieruchomości zabudowanej. 

Przewodnicząca przedstawiła uzasadnienie do niniejszego projektu uchwały  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/47/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie sprzedaży gruntów 

rolnych i nieruchomości zabudowanej, stanowi  załącznik nr 6 do protokołu. 

 

2) sprzedaży i obciążenia nieruchomości w Żerkowie, 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała czy służebność przejazdu i przechodu jest wyznaczona na tych gruntach 

czy na innych? 

Burmistrz odpowiedział, że są grunty gminne, na których należy zapewnić dojazd nieograniczony do 

transformatora. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/48/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie sprzedaży  

i obciążenia nieruchomości w Żerkowie, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

3) zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/49/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie zaliczenia do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

 

4) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądów powszechnych, 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/50/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie powołania zespołu 

do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądów powszechnych, stanowi  załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

5) ustanowienia pomników przyrody, 

Przewodnicząca wyjaśniła, że na sali jest obecny pan Mirosław Masztalerz przedstawiciel Zespołu 

Parków Krajobrazowych Województwa Wielkopolskiego, który konstruował projekt uchwały i zna każdy 

jego szczegół.   

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały oraz część uzasadnienia wyjaśniając, że wszyscy radni  

i goście posiadają treść projektu uchwały. Przewodnicząca przypomniała, że pan Mirosław Masztalerz na 

posiedzeniu komisji stałych w dniu 19 sierpnia 2015r. szczegółowo przedstawił czego projekt uchwały 

dotyczy i dlaczego go przygotowano. 

Burmistrz zwrócił się do sołtysa Szczonowa pani Haliny Nowak przekazując mapkę z umiejscowionymi 

pomnikami przyrody. Dodał, że podjęta uchwała dokładnie informuje gdzie i jakie pomniki przyrody 

znajdują się na terenie sołectwa.  

Pan M. Masztalerz wyjaśnił, że wszystkie drzewa będą oznaczone tabliczkami jako pomniki przyrody  

i nikt nie powinien się pomylić, które drzewa podlegają ochronie. 
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Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/51/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie ustanowienia 

pomników przyrody, stanowi  załącznik nr 10 do protokołu. 

6) opinii dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Żółków, gmina Żerków,   

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Sebastian. Nowaczyk zapytał czy to oznacza, że w Dobieszczyźnie i Lubini Małej nie powstanie 

kanalizacja? 

Burmistrz wyjaśnił, że dla terenu objętymi formami przyrody jest to wskaźnik 90 mieszkańców na 1 km 

sieci kanalizacyjnej a dla pozostałych 120 mieszkańców. Dlatego proponuje się wyłączyć wymienione 

miejscowości w projekcie uchwały, ponieważ nie planuje się budowy nowych odcinków sieci 

kanalizacyjnej. Realizacja sieci kanalizacji z budżetu gminy jest niemożliwa z uwagi na brak środków.  

W miejscowości Dobieszczyzna powinna powstać oczyszczalnia, ponieważ oczyszczalnia w Żółkowie 

nie jest w stanie odebrać takiej ilości ścieków. W Dobieszczyźnie są większe działki i można budować 

przydomowe oczyszczalnie ścieków, do których z budżetu jest zapewnione dofinansowanie. Podkreślił, 

że dla obszarów wyłączonych z aglomeracji przygotowuje się alternatywną koncepcje oczyszczania 

ścieków 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy środki przeznaczone na kanalizację zostaną wycofane czy 

przeznaczone na inny cel? 

Burmistrz wyjaśnił, że środki te nie przepadną. Większość mieszkańców zna sprawę realizacji 

przydomowych oczyszczalni ścieków i składa wnioski o dofinansowanie. Wnioski  o dofinansowanie są 

realizowane na bieżąco. 

Radny Wojciech Raś zapytał jaki jest okres realizacji przydomowych oczyszczali ścieków i czy 

wnioskodawcy spełniają wszystkie warunki?   

Burmistrz – są różne sposoby budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. W przypadku gdyby 

oczyszczalnie były budowane przez Urząd to  realizacja  inwestycji  musi być wykonana na własnym 

gruncie Burmistrz podał przykład budowy przydomowych oczyszczalni w Szczonowie gdzie gmina 

musiała zawrzeć umowy na grunt. Do przydomowej oczyszczalni ścieków jest przygotowywana 

dokumentacja  i po jej zatwierdzeniu właściciel może przystąpić do budowy. Burmistrz nadmienił, że są 

osoby, które ociągają się z podłączeniem do kanalizacji gdzie istnieje sieć kanalizacyjna a dotyczy to 

mieszkańców Stęgoszy i Bieździadowa. Osoba załatwiająca dokumentację na budowę budynku powinna 

mieć rozwiązaną kwestię odprowadzenia ścieków.  

Radny Raś powracając do pierwszego pytania nie mówi Pan jak długo będzie trwała realizacja 

przydomowych oczyszczalni? 

Burmistrz odpowiedział, że gmina nie ogranicza budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Właściciele posesji otrzymują dofinansowanie na realizację przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Pozostał Kamień gdzie są bloki, ale jest realizowana zmiana do planu zagospodarowania przestrzennego  

i te działki  zostaną ujęte. Podkreślił, że  na dzień dzisiejszy nie ma możliwości budowy oczyszczalni 

ścieków i sieci kanalizacji sanitarnej. 

Radny Janusz Szóstek zapytał jaka jest długa lista osób oczekujących na realizację przydomowych 

oczyszczalni ścieków? 

Burmistrz odpowiedział, że lista osób oczekujących na dofinansowanie jest realizowana na bieżąco. 

Osoby, które mają komplet dokumentacji otrzymują dofinansowanie i mogą przystąpić do realizacji 

inwestycji. Burmistrz zobowiązał się, że na kolejnym posiedzeniu udzieli odpowiedzi w kwestii osób 

oczekujących na dofinansowanie. 

Radny J. Szóstek powiedział, że teraz mieszkańcy zrzucając ścieki płacą za wodę i ścieki. Posiadając 

przydomową oczyszczalnię ścieków praktycznie nie ma opłat są one za darmo. 

Burmistrz odpowiedział, że mieszkaniec posiadający przydomową oczyszczalnie ścieków ponosi koszty 

energii elektrycznej i zakupu wkładów bakteryjnych.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto zwykłą większością:  

7 głosów „za”, 1 głos „przeciwny”, 7 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  
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Uchwała Nr VIII/52/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie opinii dotyczącej 

wyznaczenia aglomeracji Żółków, gminy Żerków, stanowi  załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przerwa w obradach trwała do godz. 16.25 

  

7) opinii dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Raszewy, gmina Żerków, 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 7 głosów „za”,  

1 głos „przeciw”, 7 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/53/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie opinii dotyczącej 

wyznaczenia aglomeracji Raszewy, gmina Żerków, stanowi  załącznik nr 12 do protokołu. 

 

8) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla Gminy Żerków, 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy są jakieś środki do uzyskania?. 

Burmistrz – mają być działania konsumenckie, czy jest możliwość sprzedaży energii elektrycznej. Dalecy 

jesteśmy od tego, żeby ściągać należności. Samorząd będzie mógł starać się o środki na budowę siłowni 

fotowoltaicznych. Przygotowywana jest dokumentacja na modernizację sali w Szczonowie i planuje się 

wykonanie kotłowni. Gmina ma szansę dostać środki ok. 10 tys.  zwrotu dla gospodarki niskoemisyjnej.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/54/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Żerków, stanowi  

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

9) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2015. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką   

o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2015. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 

zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

 dochody do kwoty 35.639.884,56 zł,  

 wydatki do kwoty  34.284.718,55 zł 

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 

klasyfikacji budżetowej oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian  po stronie dochodów i wydatków  

w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej.  Zmiany związane są m.in.: z przekazaniem przez  

Wojewodę Wielkopolskiego dotacji celowej zwiększającej plan w dziale 852 o kwotę 6.831,00zł na 

dofinansowanie wypłat zasiłków stałych. Ponadto Ministerstwo Finansów zwiększyło część subwencji 

ogólnej o kwotę 23.878,- zł z przeznaczeniem na dofinasowanie jednostek samorządu terytorialnego  

w zakresie wyposażenia gabinetów profilaktyki zdrowotnej w szkołach gminy Żerków. 

 Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Gmina Żerków podpisała umowę z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej  

w kwocie 14.500,- zł na dofinasowanie zadania pn.: "Budowa ogrodzenia tenisowego w m. Żerków". 

Ponadto dokonano następujących zmian w planie: 

 w dziale 756 rozdział 75618 -wprowadza się § 0910 ustalając plan na kwotę 600,- zł, 

 w dziale 801 - zwiększa się plan o drobne wypłaty ogółem 2.400,- zł i w dziale 852 zmniejsza się 

o kwotę 10.000,- zł rozdział 85295, kwoty te przeznacza się na zwiększenie wydatków w dziale 

"oświaty" na koszty dotyczące dofinansowania  przedszkoli dzieci uczęszczających z naszej 

gminy do przedszkoli innych gmin. 

 w dziale 852 zwiększa się plan wydatków na zwroty ściągniętych zobowiązań wraz z odsetkami 

od dłużników alimentacyjnych. 

W dziale 921 - zmniejsza się plan o 60.000,- zł z inwestycji "Plac niezwykły" a ustala się plan na 
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"Budowę i ogrodzenie kortu tenisowego w m. Żerków". 

Radna Ewa Marek-Skiba powiedziała, że analizując na KR informacje z wykonania budżetu za I półrocze 

na budowę placu rekreacyjnego w Żerkowie zaplanowano 300 tys. zł a wydatkowano 4 tys. zł na  

dokumentację. Po podjęciu uchwały pozostanie 240 tys. zł.  Jeżeli zaplanowano środki w budżecie, to czy 

w tym roku będzie ruszona inwestycja? 

Burmistrz odpowiedział, że teren pod plac należy do gminy, akt notarialny został podpisany, aby 

cokolwiek zrobić musi być pozwolenie na budowę. Geodeta musi wszystko nanieść na mapę. Realizacje 

placu rekreacji na osiedlu w Żerkowie nazwano „Park niezwykły” to jest umowna nazwa. Miejsce to 

przez wiele lat straszyło, dlatego chcemy je ucywilizować bo każda gmina ma małe miejsca aktywności 

sportowej i takie miejsca na terenie naszej gminy będą realizowane.  

Radna  Ewa zapytała czy kort tenisowy przy MCT będzie dostępny dla mieszkańców? 

Burmistrz odpowiedział, że tak,  nie dla niezliczonej rzeszy, ale dla mieszkańców, młodzieży, którzy będą 

chcieli skorzystać z takiego typu rekreacji.  

Radny Nowaczyk zapytał czy zmniejszenie planu o 60 tys. przeznaczonego na realizację „Parku 

niezwykłego” nie pogorszy jakości wykonania zadania ? 

Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili są wykonywane prace wstępne jest wybrany geodeta, który 

wykona dokumentację. Projektant przedstawi projekt i będzie można wykonać kosztorys.. 

Wiceprzewodniczący wnioskował o zaproszenie na następne spotkanie  projektanta w celu 

przedstawienia projektu i wstępnego kosztorysu. Uważał, że można też zrobić sondaż wśród  młodzieży 

co chcieliby, aby powstało na tym placu. 

Burmistrz – pozostaje ustalenie terminu spotkania z projektantem. 

Przewodnicząca zaproponowała do spotkania kolejną komisję. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała dlaczego środki przeznaczone na wyposażenie gabinetów profilaktyki 

zdrowotnej w poszczególnych szkołach są taka różnicowane, czym to jest ukierunkowane?  

Przewodnicząca odpowiedziała, że chodzi o zakup sprzętu. Uważała, że każda szkoła powinna być 

zabezpieczona w konieczne wyposażenie gabinetów profilaktyki. 

Burmistrz odpowiedział, że dyrektorzy szkół przedstawili takie zapotrzebowanie występując  

o dofinansowanie na ten cel, które przekazało MF jako część subwencji. 

Przewodnicząca dodała, że dyrektorzy wraz z pielęgniarkami ustalali potrzeby i dlatego są takie kwoty bo 

każda szkoła miała inne zapotrzebowanie. 

Radny Bogdan Bożejewicz sądził, że chodzi nie tylko o sprzęt, ale także o lokal. Większość szkół chyba 

nie ma gabinetów. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki dotyczą tylko zakupu wyposażenia. 

Przewodnicząca przyznała, że w niektórych szkołach takich gabinetów nie ma, ale dyrektorzy maja 

wyznaczone miejsca w szkole na profilaktykę zdrowotną. W tym przypadku chodzi o zabezpieczenie 

niezbędnego wyposażenia.   

Radny Wojciech Raś zapytał czy w Dobieszczyźnie jest takie pomieszczenie? 

Przewodnicząca odpowiedziała, że nie wie, ale ta sprawa leży w gestii dyrektora szkoły. 

Radny Janusz Szóstek-  powinni się cieszyć, że do budżetu weszły dodatkowe środki dla szkół, bo one tam 

zostaną. 

Wiceprzewodniczący zaznaczył, że są okresowe badania, gdzie dzieci są ważone mierzone, sprawdzany 

jest wzrok itd., aby wykonać tego typu badania musi być specjalistyczny sprzęt. W przypadku braku 

takiego sprzętu, dyrektorzy robią starania o takie wyposażenie a zwłaszcza, że są to środki zewnętrzne. 

Przewodnicząca stwierdziła, że  nie ma o czym dyskutować środki przyszły i należy je przyjąć Sprawę 

jakie wyposażenie i za jaka kwotę ustalali dyrektorzy i należy to uszanować.   

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujących się” w obecności .15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr VIII/55/15 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2015 rok, stanowi  załącznik nr 14 

do protokołu. 

 

Punkt 8 -  Informacja o przebiegu wykonania budżetu  Gminy Żerków za I półrocze 2015 roku oraz 

informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2015r. 



7 

 

Burmistrz przekazał na ręce Przewodniczącej Rady Miejskiej Informację z wykonania budżetu  

za I półrocze 2015 r. Burmistrz uważał, że materiały posłużą radnym jakie obrać kierunki, co 

przyspieszyć  w realizacji tegorocznego budżetu. 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania dotyczące przekazanej przez Burmistrza Informacja z wykonania 

budżetu za I półrocze 2015 r. oraz informacji o kształtowaniu się WPF? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Punkt 9 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 Przewodnicząca po stwierdzeniu, że radni nie zgłosili zapytań i interpelacji przeszła do kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Punkt 10 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi 

Burmistrz przedstawił zaproszenie na spotkanie Lokalnej Grupy Działania „Z Nami Warto”. Wyjaśnił, że 

LGD „Zaścianek” przestała istnieć i została włączona do Stowarzyszenia LGD ‘Z Nami Warto”  

z siedzibą w Kołaczkowie. Spotkanie konsultacyjne odbędzie się 9 września 2015 r. o godz. 17.00. na sali 

Hotelu MCT  w Żerkowie. Burmistrz podkreślił, że ze środków LGD „Zaścianek”  było wiele zrobione na 

terenie gminy Żerków i teraz zasady są podobne, ale żeby wypracować środki trzeba znać potrzeby, 

oczekiwania oraz problemy naszego obszaru, które wymagają wsparcia, aby uwzględnić je w tworzonej 

lokalnej strategii rozwoju 2014 – 2020. Żerków. Dobrze będzie jeżeli w nim będą uczestniczyli wszyscy 

radni.  

Zwrócił się do sołtysa Sołectwa Antonin czy prace modernizacji drogi w Antoninie postępują. 

Sołtys Antonina pan Czesław Jackowski odpowiedział, że prace przebiegają prawidłowo jak się skończą 

to poinformuje. 

Burmistrz wyjaśnił, że prace wykonuje Firma „Drobud” oraz Marzyński. 

Ponadto poinformował, że w tym tygodniu odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół, którzy zdali relację 

z przygotowania placówek. Burmistrz poruszył sprawę podjęcia prac nad ulepszaniem nauczania, aby 

wyniki się poprawiły. Wprowadzenia programu zobowiązującego uczniów do pogłębienia swojej wiedzy. 

Nauczyciel przedmiotowy ukierunkowuje uczniów, aby poszerzali wiedzę. Należy również wspierać 

słabego ucznia. Zmieniła się karta art. 42. Nauczyciele powinni sprawdzać zeszyty to jest sugestia i 

wybór przez Burmistrza, aby zwiększyć średnią nauczania 

Przewodnicząca – cieszy fakt, że wyniki nauczania z roku na rok się podnoszą. Poinformowała  

o wyjeździe do partnerskiej gminy Kosakowo. Wymiana dotyczyła oświaty. Nie było to tylko robocze 

spotkanie i radni z Kosakowa też się cieszą, że mogli w takim spotkaniu uczestniczyć oraz wymienić 

doświadczenia. Zdaniem Przewodniczącej spotkanie było bardzo dobre, celowe, wyciągnięto wspólne 

wnioski na przyszłość. Podkreśliła, że współpraca będzie się  nadal rozwijać na różnych płaszczyznach 

nie tylko radni, oświata, ale sołtysi oraz rolnicy.   

Radny J. Szóstek zapytał czy będzie spotkanie z władzami powiatowymi odnoście zadań drogowych, 

ponieważ bardzo długi czas trwają tylko rozmowy na ten temat, a nic się w tym kierunku nie robi. 

Odrosty zakrzaczenia przy drogach są bardzo duże, w związku z tym muszą zapaść jakieś konkretne 

decyzje, kto zajmie się uporządkowaniem tego czy oni, czy my. 

Przewodnicząca – wyjaśniła, że z rozmów przeprowadzonych z powiatem wynika,  że w związku  

z okresem urlopowym decyzje w tym temacie dopiero zapadną po wakacjach. 

Burmistrz poinformował, że uruchomiono maszynę do wykaszania poboczy, w najbliższym czasie 

zostanie uporządkowane pobocze przy drodze w kierunku Żernik. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz – kiedy powiat rozpocznie zbieranie poboczy? 

Przewodnicząca – poinformowała, że ten temat również zostanie podjęty na spotkaniu odnośnie dróg. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz – nadmienił, że pani sołtys ze Szczonowa sugerowała, aby w jednym 

miejscu wzmocnić asfalt przed zbieraniem pobocza. 

Radna Rogozińska – zgłosiła , że w Kamieniu przed zakrętem na asfalcie robi się coraz większy uskok  

i robi się tam coraz bardziej niebezpiecznie. Zaproponowała, aby również ten problem zgłosić do 

powiatu, ponadto dobrze byłoby tam umieścić jakiś znak ostrzegawczy. 

Burmistrz poinformował, że  była ta sprawa zgłaszana z sugestią wycięcia części nakładki asfaltowej. 
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Sołtys Szczonowa pani Halina Nowak  zgłosiła wycinkę poboczy na łukach drogi ze Śmiełowa do 

Pogorzelicy  

Burmistrz  - poinformował, że maszyna do wykaszania poboczy pojawi się w miejscach sugerowanych 

przez panią sołtys Szczonowa. 

 

Punkt 11 - Zakończenie sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział  i o godz. 17.20 zakończył VIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

PRZEWODNICZĄCA  

Rady Miejskiej Żerkowa 

 

            /-/ Barbara Urbańska 

 


